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P r o t o k ó ł   nr  V/19 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu  21 marca   2019 roku,   w     sali    konferencyjnej      Urzędu    Miasta,       

w zamku, pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - 

Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000  -  1410. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczy  20  radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pani Magdalena RZĄP -  Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Patryk  KOZŁOWSKI – Radny Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Pan Michał STRUZIK – Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego 

Pan Grzegorz KASZUBSKI – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego 

Pan Krzysztof  IWAN – Naczelnik Wydziału Prewencji  Ruchu Drogowego Policji  

Pan Leszek GÓRALSKI -  Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 

Prezesi spółek miejskich 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli  

Przedstawiciele lokalnych mediów   

 

 

  

Przebieg sesji 

Pkt 1 
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 Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady  otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję za 

pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 

Przewodniczący Rady oddał głos panu Grzegorzowi Mrowińskiemu Burmistrzowi 

Miasta.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta zwrócił się do Przewodniczących 

Zarządów Osiedli z podziękowaniami za  współpracę w poprzedniej kadencji. Burmistrz 

poinformował, że w przeprowadzonych wyborach w trzech osiedlach (Nr 1, 7, 11) nastąpiły 

zmiany przewodniczących. W sześciu osiedlach ( Nr 2, 3, 4, 5, 6, 10) przewodniczący zostali 

wybrani po raz kolejny.   W osiedlach Nr  8, 9, 12, 13 wybory nie odbyły się z uwagi na niską 

frekwencję.   

Burmistrz Miasta wraz z Przewodniczącym Rady podziękowali Przewodniczącym 

Zarządów Osiedli, którzy nie zostali wybrani na nową kadencję, pogratulowali nowo 

wybranym Przewodniczącym, którzy dopiero rozpoczną współpracę.   

Pan Wojciech Zieliński Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 3 w imieniu 

Przewodniczących podziękował Burmistrzowi za współpracę w poprzedniej kadencji. 

 

Ad pkt 2 

Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

Przewodniczący Rady Miasta zwrócił się z zapytaniem czy są jakieś wnioski odnośnie 

porządku obrad?           

  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta zgłosił wniosek o wprowadzeniu do  

porządku obrad – projektu uchwały:  przyjęcie  projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza        

w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza w Działdowie.   

 Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś inne wnioski?  

Innych wniosków nie było. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgłoszony projekt uchwały zostanie wprowadzony 

jako pkt 31 porządku obrad. Punkt 31 stanie się punktem  32,  punkt 32 -33 a punkt  33-34.  

   Przewodniczący Rady poddał wniosek pana  Burmistrza pod głosowanie.  

W przeprowadzonym głosowaniu imiennym - 

Rada -17 głosami „za”, przy – 2 głosach „przeciw” i 1 - głosie „wstrzymującym się”     

przyjęła wniosek. 
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Porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z IV sesji.  

4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym                 

z wykonania uchwał Rady.  

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                

i stowarzyszenia gmin.  

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie  za 2018 r. 

9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego tryb oraz zasady               

i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 

przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2019-2029. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 

2019. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego - 

Miejskiej Służby Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu Gminy-Miasto Działdowo. 

14. Podjęcie uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy pl. Biedrawy  1 w Działdowie. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek 

pomocniczych – osiedli. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 1            

w Działdowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 2            

w Działdowie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 3            

w Działdowie. 



 

4 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 4            

w Działdowie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 5            

w Działdowie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 6            

w Działdowie. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 7            

w Działdowie. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 8            

w Działdowie. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 9            

w Działdowie. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 10            

w Działdowie. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 11            

w Działdowie. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 12            

w Działdowie. 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 13            

w Działdowie. 

29. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji Skarg, Wniosków       

i Petycji. 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Działdowo na rok 2019. 

31. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum 

Pogranicza w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza. 

32. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta. 

33. Wolne wnioski i informacje.   

34. Zamknięcie sesji. 

 

 (Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu  z IV sesji  

 

 

               Przewodniczący Rady poinformował, że  protokół  został sporządzony i był do 

wglądu  w Biurze Rady. Przewodniczący  zwrócił się do radnych z propozycją o przyjęcie 

protokołu bez odczytywania -  „jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję 

przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

             Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia protokołu z IV sesji.  

            Rada 20 głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół z IV sesji bez odczytywania.  

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie                 

o działaniach podejmowanych   w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie zostało złożone    

na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym 

  z wykonania uchwał Rady. 

 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie                   

z działalności  w okresie międzysesyjnym w tym z wykonania uchwał Rady. Sprawozdanie 

zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Na sesję przybył spóźniony radny pan Sławomir Pszenny /godz. 10:35/ od tej pory stan 

radnych wynosi 21. 
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Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                        

i stowarzyszenia gmin 

 

Burmistrz Miasta poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył                            

tylko w posiedzeniu Zarządu EZG „Działdowszczyzna”. Burmistrz poinformował, że  w dniu 

21 lutego 2019 r. ( w dniu, w którym odbywała się sesja Rady Miasta) w Olsztynie odbyło się 

walne zgromadzenie członków Stowarzyszenia Polskie Miasta CITTASLOW. Na 

posiedzeniu tym zostały przyjęte zmiany w statucie stowarzyszenia, dokonano wyboru 

nowych władz, przyjęto budżet   stowarzyszenia na rok 2019, zatwierdzono sprawozdania 

finansowe. Została przyjęta uchwała intencyjna dotycząca przyszłej perspektywy finansowej 

UE w kontekście pozyskiwania środków dostępnych  w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Warmia i Mazury. Chodzi tu o to, żeby w przyszłej perspektywie, była 

możliwość pozyskiwania środków z ponadlokalnego programu rewitalizacji  sieci miast 

Cittaslow, bądź podobnego dokumentu, który będzie pozwalał miastom zrzeszonym 

pozyskiwać środki w drodze poza konkursowej- wyjaśnił pan Burmistrz. 

Pan Burmistrz odniósł się do posiedzenia Zarządu EZG, które odbyło w dniu 26 lutego 

br. Na posiedzeniu tym dokonano wyboru nowych członków  zarządu. Przewodniczącym 

Zgromadzenia Związku  został wybrany pan Paweł Ciesielski, Wiceprzewodniczącą została 

wybrana pani Wanda Kremska. Przewodniczącym Związku ponownie został pan Kazimierz 

Kordecki. Nowym członkiem do składania oświadczeń woli został wybrany Grzegorz 

Mrowiński. Na posiedzeniu tym została wybrana komisja rewizyjna, komisja skarg, 

wniosków i petycji. Przyjęto sprawozdanie z wykonania budżetu związku za rok 2018.   

Dziękuję! 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do przewodniczących komisji stałych                       

o przedstawienie sprawozdań. 

Pani Wanda MILEWSKA - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu              

i Turystyki  poinformowała, że Komisja odbyła swoje posiedzenie 18 marca 2019 r. Komisja 

pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt  uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
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określającego tryb oraz zasady i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo. 

Komisja zajmowała się też projektem uchwały dotyczącego zmiany nazwy 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza        

w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza w Działdowie.  Przewodnicząca 

Komisji poinformowała, że muzeum  powiększyło się,  powstała jakby druga część. Pierwsza 

część jest poświęcona Zakonowi Krzyżackiemu znajduje się  ona w Ratuszu,  natomiast druga 

część która powstała w zamku dotyczy nie tylko Zakonu ale też historii naszych Ziem 

Pogranicza. Dotychczasowa nazwa nie oddaje charakteru działania muzeum, dlatego 

konieczna jest zmiana nazwy. Problemem tym zajmowała się Komisja już na poprzednim 

posiedzeniu, było wiele dyskusji na ten temat. Ustalono, że zainteresowani mogą składać 

wnioski, takie wnioski wpłynęły do Rady Miasta. Wpłynęły trzy wnioski z propozycjami 

zmiany nazwy.  

Pierwszy wniosek  wpłynął od pana profesora Mirosława Golona Przewodniczącego 

Rady Muzeum w Działdowie z propozycją nazwy „Muzeum Pogranicza w Działdowie”. 

Drugi wniosek wpłynął od radnego pana Andrzeja Przybyszewskiego z propozycją 

nazwy „Interaktywne Muzeum Zakonu Krzyżackiego i polskości Działdowa”. 

Trzeci wniosek wpłynął od Stowarzyszenia Odnowy Chrześcijańskiej „Pamięć              

i Tożsamość”  w Działdowie z propozycją  nazwy „Muzeum Historii Ziemi Działdowskiej”. 

 Najwięcej głosów uzyskał wniosek pana profesora Mirosława Golona – 8. Wniosek 

radnego pana  Przybyszewskiego uzyskał – 5 głosów. 

 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 19 marca 2019 r. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu nieruchomości położonej przy pl. Biedrawy 1 w Działdowie. 

 

Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów                             

poinformował, że Komisja odbyła posiedzenie 19 marca br. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwał: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2019-2029, zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 

2019 oraz  w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego -Miejskiej Służby 

Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Gminy-Miasto Działdowo. 
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Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                      

i Porządku Publicznego poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie 18 marca br.  

Komisja przyjęła następujące  sprawozdania:  z działalności Komendy Powiatowej 

Policji  w Działdowie wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na 

terenie miasta Działdowo w 2018 roku,  sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej za 2018 

rok, sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za 2018 rok,  

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych.  Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał (13) w sprawie zmiany 

statutów jednostek pomocniczych - Osiedli od Nr 1 do Nr 13 w Działdowie oraz projekt 

uchwały zmieniającej w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych -osiedli.    

 

Pan Patryk PIEKARSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 

Komisja odbyła jedno posiedzenie w dniu 12 marca br.. Na posiedzeniu wybrano zastępców 

(2) w osobach: pani Bogumiły Redy i pani Teresy Żuchowskiej oraz opracowano plan pracy 

Komisji na 2019 rok. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

poinformował, że w dniu 6 marca br. Komisja ukonstytuowała się, został wybrany na 

przewodniczącego Komisji. Na  zastępcę przewodniczącego Komisji został wybrany pan 

Marcin Ogrodowczyk. Komisja na swoim posiedzeniu zajęła się wstępnym rozpatrzeniem 

skargi na działania Burmistrza Miasta złożonej przez mieszkańca miasta. Po wysłuchaniu 

wyjaśnień złożonych przez Zastępcę Burmistrza pana Andrzeja Wiśniewskiego, Naczelnika 

Wydziału Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Nadzoru Właścicielskiego pana 

Wojciecha Fabińskiego oraz przeprowadzonej dyskusji w powyższej sprawie Komisja 

jednogłośnie uznała skargę na działalność Burmistrza Miasta za bezzasadną. Przygotowany 

został projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wraz z uzasadnieniem, który został 

przekazany Przewodniczącemu Rady. 

 

Ad.pkt.8 

 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie za 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie w materiałach 

sesyjnych. Sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych              

i Porządku Publicznego. Komisja nie wniosła uwag. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś zapytania do 

przedłożonego sprawozdania? 

Zapytań nie było, wobec czego Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała 

się ze sprawozdaniem przedłożonym przez Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie. 

 

Ad.pkt.9 

 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za rok 2018. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie w materiałach 

sesyjnych. Sprawozdanie było omawiane na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych              

i Porządku Publicznego. Komisja nie wniosła uwag. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś zapytania do 

przedłożonego sprawozdania? 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – stwierdził, że co roku są te same dane, te same 

problemy. Jednak głównym problemem jakim powinna zajmować się Komisja jest ilość 

wypitego alkoholu na głowę jednego mieszkańca. Ile wypija alkoholu statystyczny 

mieszkaniec? Czy są to dane porównywalne do średniej krajowej, czy mniejsze? Bo wiadomo 

od ilości jest później ustalanie programu, wtedy będziemy widzieć czy ilości się zmniejszają 

czy zwiększają. Czy ten problem rośnie czy maleje? Interesuje mnie ta liczba, bez  przeliczeń 

na nisko procentowe piwo, wino stwierdził radny. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – stwierdził, że temat jest bardzo 

poważny. W 2017 roku tendencja zmalała, teraz wzrosła,  mówimy o tej sprzedaży legalnej, 

rejestrowanej i podawanej w raportach.  My dysponujemy kwotami, nie dysponujemy 

ilościami w sensie ile sprzedano litrów. Sprawozdania są podawane z podziałem na alkohole 

do 4,5% (piwa), 4,5%-18% (wina) i powyżej 18% tzw. alkohole wysokoprocentowe. Nastąpił 

wzrost sprzedaży alkoholu. Z danych wynika, że alkoholu zakupiliśmy za ponad 21 mln zł.   

Radny pan Marek DWÓRZNIK – w skali  kraju wynika, że dzieci w wieku 15-19 lat 

wypijają więcej alkoholu niż dorośli. Jest to problem już w skali kraju, dobrze byłoby 

wiedzieć, znać te ilości by później w programie przeznaczyć większą kwotę na profilaktykę. 

            Pan Burmistrz - dysponujemy tylko kwotami, są to sprawozdania kwotowe. Możemy 

tylko domyślać się uśredniając ile tego alkoholu jest spożywane. Odnośnie spożywania 

alkoholu przez nieletnich jest wyraźny przepis, który zakazuje sprzedaży alkoholu nieletnim. 
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Żeby ograniczyć spożycie tego alkoholu mieszkańcy powinni zgłaszać policji, gdzie młodzież 

przebywa i spożywa alkohol.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad sprawozdaniem, uznając że Rada 

zapoznała się ze sprawozdaniem przedłożonym przez panią Pełnomocnik i nie wniosła uwag. 

 

Ad.pkt.10 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego tryb oraz zasady        

i warunki przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli 

przedszkoli i szkół prowadzonych przez Gminę-Miasto Działdowo 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Poinformował, że 

zapytania można kierować do Naczelnika Wydziału Edukacji pana Zbigniewa 

Czajkowskiego. 

Radny pan Stanisław CZECZOT – stwierdził, iż uważa że uchwała  Nr VII/83/07 

Rady Miasta Działdowo z dnia 12 czerwca 2007 roku  jest dobrą uchwałą. Zapewnia ona 

nauczycielom starającym się o świadczenia  ze środków na pomoc zdrowotną na łatwiejszy 

dostęp  i bezpośredni kontakt z zarządcą tych środków.  Radny zastanawia się czy  w tym 

czasie jaki jest teraz w oświacie ( zapowiedzi strajków), niewiadomej w jakim kierunku  

będzie przekształcało się szkolnictwo czy powinniśmy zmieniać tę uchwałę. Rodzi się wiele 

pytań, czy szkoły w których jest większa liczba dzieci nie stracą kosztem szkół mniejszych, 

czy nie zwiększy to uciążliwości, nie zniechęci nauczycieli do starania o te świadczenia.     

Do tej pory zasady przyznawania tej pomocy funkcjonowały bardzo dobrze. 

Pan Zbigniew CZAJKOWSKI – Naczelnik Wydziału wyjaśnił, że uchwała  z 2007 r. 

w pewnym zakresie nie odpowiada przepisom prawnym, które obowiązują w chwili obecnej. 

Uchwała obowiązywała 12 lat kalendarzowych w tym czasie wiele rzeczy miało miejsca, 

wiele rzeczy na nowo postanowiono uregulować. W uchwale z  2007 r. nie mówi się                         

np. o nauczycielach, którzy przeszli na świadczenia kompensacyjne i w tym zakresie w jakim 

jest to uregulowane dotyczy tylko nauczycieli czynnych, emerytów i rencistów. Natomiast 

nauczyciele, którzy pobierają świadczenia kompensacyjne są  jak gdyby  z tego wyłączeni.  

Druga rzecz, w obecnym stanie prawnym i interpretacji i informacji szkoleniowych pojawia 



 

11 

 

się tendencja do przekazywania tego zadania przyznawania świadczeń pomocy zdrowotnej 

dla nauczycieli w rękach organów wykonawczych jednostek samorządu terytorialnego.   

Radna pani Wanda MILEWSKA- zwróciła się z zapytaniem do Naczelnika Wydziału 

ile razy w ciągu kariery zawodowej nauczyciel może wziąć  roczny urlop dla podratowania 

zdrowia? 

Pan Zbigniew CZAJKOWSKI- wyjaśnił, że roczny urlop dla podratowania zdrowia 

reguluje Karta Nauczyciela, był zapis bodajże 3-letni okres rozbity, nauczyciel mógł go          

w różnych wariantach wykorzystywać. W chwili obecnej uregulowania dotyczące 

przyznawania urlopu zdrowotnego się zmieniły, wnioski są kierowane do lekarza medycyny 

pracy i na  podstawie jego orzeczenia jest przyznawany urlop zdrowotny. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – w kwestii przypomnienia zadanego pytania na 

posiedzeniu komisji, ile osób korzysta w ciągu roku z takiej pomocy? 

Pan Zbigniew CZAJKOWSKI – poinformował, że z danych za 2018 rok  wynika, że   

z pomocy zdrowotnej dla nauczycieli  skorzystały 93 osoby. Były to osoby zarówno czynni 

nauczyciele jak i emeryci. Łączne wydatki na ten cel wyniosły 35 239 zł. 

Radny pan Stanisław CZECZOT – zwrócił się z zapytaniem do Naczelnika czy tego 

zapisu dotyczącego świadczenia nie można dopisać do regulaminu tego obowiązującego? 

Pan Zbigniew CZAJKOWSKI – wyjaśnił, że zmiany w obowiązujących przepisach 

można wprowadzić na dwa sposoby. Pierwszy: wprowadzenie zmian do obowiązującego aktu 

prawnego, bądź przy większej ilości zmian uregulowanie nowej materii w nowym akcie 

prawnym i uchylenie poprzedniego aktu prawnego. My poszliśmy w kierunku tego drugiego 

rozwiązania przygotowaliśmy nowy projekt uchwały.  

Pan Grzegorz  MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – stwierdził, że sytuacja                  

w oświacie  jest bardzo trudna w Polsce. Wprowadzenie reformy likwidującej  gimnazja była 

niepotrzebna, ale ustawy musimy wykonywać, wdrażać. Samorządom zarzuca się 

„przejadanie” pieniędzy, które przeznaczane są na oświatę, że są źle dystrybuowane, że to 

samorządy nie chcą dać podwyżek. Stoimy przed dylematem albo zracjonalizujemy wydatki, 

albo „popłyniemy” razem ze szkołami. Przeprowadzony audyt finansowy min. i w szkołach 

miał wykazać jak należy postępować aby zmniejszyć wydatki w oświacie. Po 

przeprowadzonym  audycie zaczęliśmy realizować te zalecenia.  

Burmistrz poinformował, że w 2016 roku ze środków własnych  do szkół dołożyliśmy 

3.500.000 zł.  Subwencji oświatowej w tym czasie  dostaliśmy 15.800.000 zł. Natomiast  

same wynagrodzenia wyniosły prawie 17.000.000 zł. Subwencja nie pokrywała  kosztów 

wynagrodzenia  w szkole. Burmistrz podkreślił, że  udało się wprowadzić takie rozwiązania             

w szkole, które doprowadziły do ograniczenia wydatków do 3.500 mln zł. Dzięki  temu 
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mogliśmy zrobić  kilka inwestycji w mieście. Po dwóch latach wdrażania reformy nie jest 

tajemnicą, że nauczyciele chroniąc się przed zwolnieniem uciekają na roczny urlop 

zdrowotny. Dane za rok 2018  do szkół dołożyliśmy 4.900 mln. zł. Jeżeli dziś nie 

podejmiemy radykalnych rozwiązań „popłyniemy” razem z oświatą.  Dzisiaj nie jest 

rozwiązaniem tworzenie 15 -osobowych klas, będzie to ratowało etaty, ale będzie kulą u nogi 

naszego miasta.  Stoimy przed dylematem, że część osób będzie szukała pracy w szkołach 

średnich ponieważ tam wchodzi wyż demograficzny (idą dwa roczniki) i tam potrzeba będzie 

nauczycieli.     

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i  przystąpił  do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada 16 głosami „za”, przy  4 głosach „przeciw” i 1 głosie  „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę 

 

Nr  V/43/19 

 

w sprawie  ustalenia regulaminu określającego tryb oraz zasady i warunki 

przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli przedszkoli       

i szkół prowadzonych przez Gminę-miast Działdowo (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad.pkt.11 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2019-2029 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez  Komisję Budżetu i Finansów.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny pan Marek DWÓRZNIK –zwrócił się z zapytaniem do pani Skarbnik.  W WPF 

mamy dochody z tytułu rozliczeń od osób fizycznych. Jaka jest liczba mieszkańców 

rozliczających się z podatku dochodowego od osób fizycznych w naszym mieście? Czy ona 

się zmniejsza czy się zwiększa w stosunku do poprzednich lat? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA-  Skarbnik- wyjaśniła, że miasto nie 

posiada takiej informacji o ilości osób rozliczających się z podatku dochodowego. Mamy 

kwotę tego podatku ustaloną przez  Ministra Finansów, jest to kwota projektowana nie 

oznacza to, że jest ona pewna do osiągnięcia. Takie informacje może mieć tylko Urząd 

Skarbowy. Do Urzędu wpływa tylko kwota udziałów bezpośrednio z Ministerstwa co miesiąc 

w postaci raty. Pod koniec roku otrzymujemy z Ministerstwa rozliczenie tego PIT- u czy taka 

kwota wpłynęła, czy nam się jeszcze coś należy w rozliczeniach między okresowych. O ilości 

podatników nic nie mamy. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem – czy wpłata na EZG        

w kwocie 423 tyś. zł czy to jest kwota pierwszej transzy? Czy będą jakieś inne? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA- ANACZKOWSKA – Skarbnik wyjaśniła, że                   

w załączniku nr 1 do WPF w poz. 9.3 mamy kwoty zobowiązań, które włączamy do 

zobowiązań Gminy z podziałem na lata od 2019 do 2029 roku. W 2019 roku wpłata wynosi 

101.931 zł  w 2020 – 163. 310 zł. W trakcie roku mamy te kwoty podzielone na kwartalne 

terminy.  Do każdej płatności mamy harmonogram spłaty. 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i przystąpił   do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie ) podjęła uchwałę 

 

Nr  V/44/19 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na 

lata  2019-2029  (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad. pkt 12 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok   2019. 



 

14 

 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez  Komisję Budżetu i Finansów.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś zapytania odnośnie 

projektu uchwały?  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem. 

 Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem odnośnie zmniejszenia 

części subwencji wyrównawczej z czego to wynika? 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA- Skarbnik Miasta- wyjaśniła, że 

subwencja wyrównawcza będzie zmniejszona było sygnalizowane już na etapie uchwalania 

budżetu. W momencie projektowania gdy wpłynęły kwoty, dało się zauważyć  że kwota ta 

oparta jest o sprawozdanie roczne, podatkowe za 2017 rok, które było później przez nas 

korygowane. Ministerstwo wyjaśniło nam, że nie może dokonać zmian wcześniej, gdyż  

zmiany te musiałyby być dokonane we wszystkich gminach. Dopiero teraz jak znamy kwotę 

możemy to uregulować w budżecie.  

Radny pan Sławomir PSZENNY – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza-        

w załączniku nr 3 (nowe inwestycje)  punkt 8 Wykonanie  projektu elewacji budynku Urzędu 

Miasta oraz zmiany zagospodarowania niektórych pomieszczeń. Czy projekt ten będzie 

dotyczył elewacji strony północnej czy również tego narożnika od strony Zamkowej i od 

plant? Pytanie drugie dotyczy punktu 23 Rewitalizacja miejskiej przestrzeni publicznej- Park 

Honorowych Dawców Krwi co ewentualnie tu można zmienić, czy mamy na to jakieś 

pomysły? Co do punktu 25 Wykonanie koncepcji projektowej krytej pływalni – chyba 

wszyscy przyjmą to z zadowoleniem stwierdził radny. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI  - Burmistrz Miasta - odniósł się do pytań pana radnego 

wyjaśniając, że impulsem do podjęcia działań dot. punktu 8 była radna pani Aleksandra 

Korzeniewska. Po części słuszne uwagi, że Urząd wymaga w jakiejś części prac 

odnawiających. Zawsze pierwszeństwo miały przedszkola, szkoły a w Urzędzie Miasta klatka 

schodowa nie była malowana od nowości. Stwierdziliśmy, że przy okazji przeprowadzimy 

projekt zmian niektórych pomieszczeń. Pierwsza zmiana to przede wszystkim wejście do 

Urzędu, chcemy żeby bezpośrednio wchodziło się na Biuro Obsługi Klienta. Planujemy 

zagospodarować salę konferencyjną, chcemy tutaj przenieść Wydział Gospodarki 

Komunalnej. Wydział ten od początku pracuje przy sztucznym świetle, tam nie ma w ogóle 

okien. Po przeniesieniu wydziału tam powstałby duży magazyn podręczny. Przy okazji 

chcielibyśmy doprowadzić tę elewację do porządku, tej  części nowej- starej do wyglądu 
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gotyckiego. Jest propozycja aby kompleksowo  to ująć w jednym projekcie dotyczyłoby też to 

baszty,  której obecnie się zajmujemy. Chcemy, żeby nie było to zbyt kosztowne, dachu nie 

będziemy ruszać. 

Odnośnie punktu 23 dotyczącego Rewitalizacji Parku HDK, Burmistrz poinformował 

że miasto jest czynnym członkiem Sieci  Miast CITTASLOW i dostaliśmy sygnał, że jest 

pula środków do wykorzystania. Starzy członkowie Sieci Miast  mieli do wykorzystania 50 

mln euro, ale nie wykorzystali wszystkich środków. Zostało do wykorzystania 5 mln  zł                  

i zadecydowano, że ta kwota zostanie podzielona  na czterech nowych członków. To około     

1 mln 250 tyś zł. na miasto. Środki te cieszą, ale jest to  kwota  za mała żeby wyremontować 

Rynek. Tam potrzeba jest większych środków, gdyż należy  wybudować kanalizację 

deszczową. Mieliśmy problem jak skonsumować te środki, bo mogły być one przeznaczone 

tylko na działania rewitalizacyjne. Muszą one być wpisane   w naszym lokalnym programie 

rewitalizacji. Po rozpoznaniu stwierdziliśmy, że aby sensownie te środki spożytkować 

przeznaczymy je na  Park HDK. Aby ten park trochę ożywić, bo jest dostrzegany tylko wtedy 

gdy są jakieś imprezy,  festyny a po południami jest smutny. Chcemy go urządzić tak aby 

funkcjonował na podobnej zasadzie jak funkcjonuje Park im. Jana Pawła II. Chcemy aby były 

pewne elementy architektury aby przyciągały mieszkańców do zwiększenia aktywności 

fizycznej. 

Odnośnie pozycji 25 – przyszedł w końcu czas aby nakreślić koncepcję krytej 

pływalni w Działdowie poinformował pan Burmistrz. Koncepcja będzie obejmowała prace 

badawcze, analizę potrzeb naszego miasta, powiatu, badanie gruntu gdyż  od miejsca 

lokalizacji zależy koszt budowy pływalni.  

  Radny pan Zbigniew KOCIELA- zwrócił się z zapytaniem czy możemy już mówić      

o jakiejś konkretnej lokalizacji? Drugie pytanie radnego dotyczyło projektu elewacji, czy 

przewidziana jest również wymiana okien? 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta- wyjaśnił, że nie chce mówić            

o konkretnej lokalizacji, bo muszą być przeprowadzone badania gruntu. Burmistrz 

poinformował, że jego marzeniem ale też i wielu osób jest to,  żeby basen powstał w centrum 

miasta. A jeżeli w centrum to tylko przy rondzie na ul. Męczenników, na placu tam gdzie 

parkują tiry, samochody, tam jest duża przestrzeń. Teren ten jest urządzony posiada 

infrastrukturę gazową, cieplną i wodno-kanalizacyjną. Badania geologiczne pokażą czy ten 

teren nadaje się pod budowę czy też nie. 

 Odnośnie wymiany okien Burmistrz poinformował, że jest ostrożny, nie wchodziłby 

w koszty – okna można odmalować na brązowo, tak jak zostało to wykonane nad bramą. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i przystąpił  do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie ) podjęła uchwałę 

 

Nr  V/45/19 

 

w sprawie zmian w budżecie  Gminy-Miasto Działdowo na rok 2019  (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minutową przerwę w obradach/11:45/ 

Po przerwie pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady wznowił obrady V sesji 

/12:00/ 

 

Ad. pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego- 

Miejskiej Służby Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu Gminy-miasto Działdowo.   

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały 

Nie było głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie 

imienne.            Rada - 21 głosami „za”  (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/46/19 

 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego- Miejskiej Służby 

Drogowej w Działdowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

Gminy-miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
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(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach/10:50/ 

Po przerwie pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady wznowił obrady IV sesji 

/11:00/ 

 

Ad. pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości położonej przy pl. Biedrawy 1 w Działdowie. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przedłożony      

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję 

Gospodarki  i Ochrony Środowiska.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś zapytania odnośnie 

projektu uchwały? 

Radny pan Zbigniew KOCIELA- zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza- czy 

jest jakaś alternatywa, gdyby nie znalazł się potencjalny nabywca? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – odpowiedział, że można 

przeznaczyć na mieszkania komunalne. 

Radny pan Zenon GAJEWSKI – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza            

co z organizacjami pozarządowymi, które mają tam swoje siedziby? Chodzi o Stowarzyszenie 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku i Stowarzyszenie Odnowy Chrześcijańskiej Pamięć                 

i Tożsamość. Wszyscy wiemy, że te stowarzyszenia mają przenieść się do nowo oddanego 

budynku  przy ul. Zamkowej 6. Kiedy to nastąpi i na jakich warunkach będziemy mogli 

przejść? 

Pan Burmistrz – poinformował, że został rozstrzygnięty konkurs na pracownika 

Urzędu, który będzie oddelegowany do pracy w dworku Büllowa i będzie się zajmował 

współpracą z organizacjami pozarządowymi. W ramach tej współpracy zostaną opracowane 

przez niego warunki udostępniania pomieszczeń. Nie będzie tak, że jedno pomieszczenie na 

jedno stowarzyszenie, bo stowarzyszeń w mieście jest dużo. Głównym kryterium będzie waga 

osiągnięć  tego stowarzyszenia, gdyż są takie stowarzyszenia, które zbierają się tylko raz do 

roku, żeby zebrać składkę. Mamy również takie stowarzyszenia, które prowadzą cykliczną 
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ciężką  pracę i takie pomieszczenie jest im potrzebne. Gminy nie mają obowiązku 

zabezpieczenia pomieszczeń tym organizacjom. To jest nasza dobra wola ale w zamian 

oczekujemy  pewnych działań i realizacji pewnych naszych zadań i w imieniu naszym. Min. 

temu służą konkursy na zadania własne dla organizacji pozarządowych. Ci którzy będą 

współpracować   i będą za te pomieszczenia coś dawali mieszkańcom  mogą być spokojni. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i przystąpił do przeprowadzenia głosowania 

imiennego.  

                             Rada – 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/47/19 

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonej przy pl. Biedrawy 1 w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 15 

 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych-

osiedli. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych            

i Porządku Publicznego. 

             Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -Sekretarz Miasta- poinformował, że w sprawozdaniu 

pana Burmistrza był przedstawiony cały proces konsultacyjny dotyczący zmian w statutach 

osiedli Jak przebiegały zebrania wyborcze w osiedlach. Było to zadanie dwu miesięczne       

w którym pomagali mi pracownicy Urzędu Miasta, kierownicy jednostek organizacyjnych, 

którzy udostępnili pomieszczenia na zebrania ale również i przewodniczący zarządów osiedli 

którzy współpracowali w tej sprawie. Sekretarz Miasta podziękował przewodniczącym 

zarządów tym ustępującym jak i pogratulował tym, którzy zostali wybrani na nową kadencję.  
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Pan Sekretarz wyjaśnił, że zadanie to było cykliczne powtarzane co 4 lata, teraz będzie 

powtarzane co 5 lat. Odnośnie projektu uchwały Sekretarz wyjaśnił, że jest to jakby 

podsumowanie zadania od „szczegółu do ogółu”. 

„Szczegóły” to są uchwały w sprawie zmian statutów osiedli w części dotyczących 

zmian granic osiedli, natomiast „ogół”  jest to właśnie ta uchwała w punkcie 15 porządku 

obrad. Uchwały, które powoływały jednostki pomocnicze osiedli  musiały zostać 

uaktualnione chodzi o granice, obszar działania. Miasto „rośnie”, powstają nowe ulice, 

zmieniają się nazwy ulic. Uchwała ta  powoduje, że w osiedlach 1, 11 i 13 mamy do 

czynienia ze zmianą granic (to ulice wytłuszczone w uchwale), natomiast w osiedlach 1, 2, 7   

i 12  mamy do czynienia ze zmianą nazwy ulic (dekomunizacja). W pozostałym zakresie 

granice osiedli  nie uległy zmianie. Nie uległa zmianie również ilość osiedli, nie uległa 

zmianie ich numeracja i nazewnictwo. Stąd ta „kosmetyka” jest nieodzowna. Ta uchwała 

wraz z pozostałymi 13, stanie się aktualna gdy państwo radni uchwalicie- wyjaśnił Sekretarz. 

Radny pan Sławomir PSZENNY – wiemy, że część osiedli nie ma nagminnie swoich 

reprezentantów  czy nie warto na przyszłość ograniczyć ilość tych osiedli skorelować  z liczbą 

mieszkańców? 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta- poinformował, że w 2014 roku 

ówczesny burmistrz poddał na próbę pod  konsultacje  zmiany geografii osiedli ze zmianą ich 

granic. W  końcowej konkluzji konsultacji mieszkańcy byli na nie. To jest najlepszy argument 

praktycznie doświadczony. Natomiast przygotowując panu Burmistrzowi sprawozdanie 

zawarłem taki wniosek, że od czterech kadencji utrzymuje się tendencja nieskuteczności 

zebrań. Możecie się państwo radni nad tym zastanowić co w perspektywie z tym zrobić. To że 

osiedla są nieskuteczne  w obszarach objętych właściwością Spółdzielni Mieszkaniowej jak 

np. osiedle  8 ul. Norwida, osiedle  9 ul. Karłowicza, Lenartowicza, Nidzicka – jest to trend 

ogólnokrajowy. Likwidując te osiedla mówimy, że nie mamy wyznaczonego obszaru 

konsultacyjnego z którym chcemy przeprowadzić konsultacje. Zawsze  musimy wskazywać 

ulice, w których chcemy to zrobić. Ogólne zebranie mieszkańców jako najwyższy organ 

uchwałodawczy będzie istniało bez kadencyjnie zawsze. Nie ma natomiast organu 

wykonawczego, który podejmuje, organizuje, składa wnioski on jest bardzo istotny. Mam 

mieszane uczucia czy likwidować? Jak istnieje to mamy jego granice, ludzi itd. Dałbym 

jeszcze mieszkańcom jedną kadencję -stwierdził Sekretarz. 

Nie było więcej pytań, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

           Rada - 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 
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Nr V/48/19 

 

zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia jednostek pomocniczych - osiedli 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 16 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 1      

w Działdowie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych            

i Porządku Publicznego. 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ – Sekretarz Miasta – wyjaśnił, że generalnie 13 

statutów osiedli mają autonomiczną część (jedną stronę, półtorej strony) pierwszą, pozostałą 

tą merytoryczną mają część wspólną. Niektóre  przepisy początkowe  § 1, § 3, § 5 – dotyczą 

tej części autonomicznej. Pozostałe zmiany dotyczą tej części wspólnej, jednorodnej.  

Pan Sekretarz poinformował, że w niektórych osiedlach zmieniły się granice np.         

w osiedlach nr 1, 11, 13. Natomiast  w osiedlach nr  1, 2,  7, 12 zmieniły się nazwy niektórych 

ulic. Pan Sekretarz podkreślił, że  należy zwrócić uwagę, że zarządy osiedli miały swoją 

kadencję czteroletnią, teraz będzie pięcioletnia tak jak kadencja rad gmin ponadto pan 

Burmistrz ma kompetencje zwoływania ogólnych zebrań mieszkańców w sprawach 

wyborczych. W niektórych przypadkach np. konsultacji jak było w sprawach zmiany statutów 

mógł tylko wnioskować do zarządów osiedli o zwołanie zebrań. Tam gdzie nie było zarządów 

osiedla mógł sam zwołać. Proponuje się obecnie w statutach Burmistrzowi nadać 

kompetencje o ile on będzie inicjatorem  zmiany statutów- zwołanie takich zebrań. Zmieniły 

się też zasady wyborcze w zakresie terminu. Dotychczas zebrania wyborcze powinny się 

odbyć w terminie trzech miesięcy od rozpoczęcia kadencji rady, teraz będzie dwa miesiące od 

daty wyboru rady. Porządkujemy też nazwy odnośnie naszej rady, było „Rada Miejska           

w Działdowie” do odpowiedniej nazwy „Rada Miasta Działdowo” i nazwy „Burmistrza 

Miasta”  porządkujemy to do obecnej nazwy „Burmistrz”.   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

Rada - 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/49/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej- Osiedla Nr 1 w Działdowie  

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

     

Ad pkt 17 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 2      

w Działdowie. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych             

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

 

Rada - 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/50/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 2  w Działdowie. 

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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 Ad pkt 18 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 3      

w Działdowie. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych               

i Porządku Publicznego. 

  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący przystąpił 

do przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada - 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/51/19 

 

w sprawie  zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 3 w Działdowie. 

   (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 19 

 

     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 4                   

w Działdowie 

 

  Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych             

i Porządku Publicznego. 

   Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Czy są jakieś 

zapytania?  
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Zapytań nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada 19 głosami „za” ( 2 radnych wyszło z sali ) podjęła uchwałę 

 

Nr V/52/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 4 w Działdowie 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 20 

 

      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 5                     

w Działdowie 

 

          Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.           

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych             

i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

   Nie było głosów w dyskusji, wobec czego  Przewodniczący Rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada 19 głosami „za” odjęła uchwałę 

 

Nr V/53/19 

 

w sprawie  zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 5 w Działdowie     

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 21 

 

      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 6                     

w Działdowie 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.           

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Spraw Społecznych             

i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

   Nie było głosów w dyskusji, wobec czego  Przewodniczący Rady przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

                                Rada 19 głosami „za” odjęła uchwałę  

 

Nr V/54/19 

 

w sprawie  zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 6 w Działdowie     

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 22 

 

      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 7                    

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  Nie było głosów   

w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania 

imiennego. 
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Rada  20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr V/55/19 

 

w sprawie   zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 7  w Działdowie 

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 23 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 8                   

w Działdowie 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  Nie było głosów w 

dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania 

imiennego. 

Rada 20 głosami „za”  podjęła uchwałę 

 

Nr V/56/19 

 

w sprawie  zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 8  w Działdowie 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 24 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 9                   

w Działdowie 
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Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr V/57/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 9   w Działdowie 

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 25 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 10                   

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych                     

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

                         Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę  

 

Nr V/58/19 

w sprawie  zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 10   w Działdowie 
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(uchwała stanowi załącznik do protokołu).  

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 26 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 11                  

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych               

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr V/59/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 11   w Działdowie 

  (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 27 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 12                  

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych               

i Porządku Publicznego. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr V/60/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 12   w Działdowie 

  (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 28 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 13                  

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych               

i Porządku Publicznego. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada 20 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr V/60/19 

 

w sprawie zmiany statutu jednostki pomocniczej – Osiedla Nr 13   w Działdowie 

  (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 29 

 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji, Skarg, Wniosków              

i Petycji 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

 Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr V/62/19 

 

w sprawie zmiany w składzie osobowym Komisji, Skarg, Wniosków  i Petycji 

 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 30 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo na rok 2019. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni zgodnie ze Statutem Rady Miasta 

otrzymali projekt uchwały wraz z propozycją planu pracy Komisji na rok 2019. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Nikt z radnych nie 

zabrał głosu w dyskusji wobec czego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie 

imienne. 

Rada 21 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

Nr V/63/19 
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w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo na 

rok 2019 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 

Ad pkt 31 

 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza        

w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta oraz dwa wnioski o zmianę nazwy Interaktywnego  Muzeum 

Państwa Krzyżackiego oraz pismo Przewodniczącego Rady Muzeum w Działdowie profesora 

Mirosława Golona dotyczące nowej nazwy muzeum ujętym w procedowanym obecnie 

projekcie uchwały  został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

Wnioski zostały  złożone przez pana radnego Andrzeja Przybyszewskiego z propozycją 

zmiany na: „Interaktywne Muzeum Zakonu Krzyżackiego i polskości Działdowa” oraz 

prezesa Stowarzyszenia Odnowy Chrześcijańskiej „Pamięć i Tożsamość” pana Zenona 

Gajewskiego z propozycją zmiany  na „Muzeum Historii Ziemi Działdowskiej”. Państwo 

radni otrzymali również pismo pana profesora Mirosława Golona z propozycją nazwy 

„Muzeum Pogranicza w Działdowie”. Projekt uchwały wraz z wymienionymi wnioskami 

został poddany dyskusji na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  i Turystyki.          

W wyniku głosowania komisja większością głosów opowiedziała się za zmianą 

Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza”          

w Działdowie. 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radna pani Aleksandra Korzeniewska – stwierdziła, że nasze miasto zostało 

dostrzeżone dzięki muzeum, dostaliśmy nawet nagrodę. Otrzymaliśmy przed sesją projekt 

uchwały, który został zdjęty  z obrad ostatniej sesji uważałam, że jest jeszcze czas.  Po 

konsultacjach z mieszkańcami chciałam złożyć wniosek  z propozycję nazwy, która być może 

pogodziłaby nas wszystkich. Muzeum nasze kojarzone jest z Państwem Krzyżackim,  różnie 

jest odbierane przez mieszkańców, ale historii nie da się zmienić. Uważałam, że skoro 
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uchwała została zdjęta z obrad, to jest jeszcze czas na dyskusję. Rozmawiałam                        

z mieszkańcami i bardzo wiele osób przychylało się do tego aby była nazwa „Interaktywne 

Muzeum Państwa Krzyżackiego i Ziemi Działdowskiej”. Nazwa ta pogodziłaby jakby dwa 

stanowiska, chociażby to że zostało ono dostrzeżone nie tylko  w Polsce ale nawet w Europie. 

Natomiast muzeów pogranicza jest w Polsce wiele i tak naprawdę niewiele ono mieszkańcom  

mówi. Mieszkańcy mówią, że tego pogranicza to mamy w koło, mieliśmy różne zabory. Ta 

nazwa się nie wyróżnia. To że muzeum odwiedziło wiele osób świadczą o tym chociażby 

wpisy na różnych forach internetowych. Bo to muzeum jest inne,  jedyne w swoim rodzaju. 

Historii nie da się zmienić, to że mamy dzisiaj Działdowo to, dzięki temu że Krzyżacy 

założyli tutaj zamek. Jak zachowywali się Krzyżacy to już historia oceniła, prawdy 

historycznej nie zmienimy. Mój wniosek jest taki aby pozostawić „Interaktywne Muzeum 

Państwa Krzyżackiego  i Ziemi Działdowskiej”. 

Radna pani Korzeniewska – zwróciła się z pytaniem do pana Burmistrza dlaczego taki 

nacisk na zmianę tej nazwy? Mieliśmy pismo pana Golona, dlaczego ktoś, kto nie mieszka                          

w Działdowie ma decydować o nazwie naszego muzeum?  Mieszkańcy pytali mnie, ale nie 

umiałam na to pytanie odpowiedzieć.  Muzeum nasze zostało uznane  w Polsce, zostało 

uznane w Europie, jest to zły pomysł  aby zaprzepaszczać tę nazwę. Dla wielu osób muzeum 

kojarzy się z konkretnymi wystawami i konkretnymi sytuacjami. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – nikt nie zmienia historii i nie 

kwestionuje, że był tu kiedyś Zakon Krzyżacki, nie było Państwa Krzyżackiego. Słowo 

„państwo” sugeruje nam świeckość, natomiast był to Zakon, po sekularyzacji czyli 

zeświecczeniu były to Prusy Książęce. Nikt nie wymazuje historii i nikt  z tu siedzących nie 

chce wprowadzać nowej historii, że tu Polacy, czy  Mazowsze było.  Zupełnie nie trafiony 

argument ze strony pani radnej. Nikt z poza Działdowa nie podejmuje decyzji jaka nazwa 

będzie,  decydują  tylko państwo radni. A że większość jest za taką, czy  inną nazwą czy za 

nie podejmowaniem decyzji wcale. Ani ja ani  pani nie mamy prawa odbierać państwu 

radnym prawa do decydowania w imieniu mieszkańców. Bo państwo radni zostali wybrani    

w demokratycznych wyborach.  To, że ktoś z tymi decyzjami nie może pogodzić się, ja też   

w 2012 czy  2014 r. nie mogłem pogodzić się z radną panią Milewską, kiedy zapadła decyzja, 

że będzie to Interaktywne Muzeum Państwa Krzyżackiego, że taka nazwa będzie. Nie 

mogliśmy się pogodzić, ale uszanowaliśmy decyzję ówczesnej rady. Zasygnalizowaliśmy 

jednak,  żeby kiedyś wrócić do tego tematu. Do tematu wróciliśmy, to że nie było pośpiechu 

do pewnego momentu. Na poprzedniej sesji powiedziałem, że odkładamy temat do następnej 

sesji przy dużym sprzeciwie pana Dyrektora, który ma gotowe wnioski i chce je składać         

o środki zewnętrzne. Powiedziałem, że mamy dać szansę wypowiedzenia się mieszkańcom. 



 

32 

 

Do dnia sesji wpłynął pierwszy wniosek z uzasadnieniem od radnego Przybyszewskiego. 

Potem wpłynął wniosek od radnego Gajewskiego. Jest pan redaktor z Radia 7, zaraz po sesji 

poszedł wyraźny komunikat czekamy na wnioski z uzasadnieniem. Będziemy wszystkie 

wnioski za i przeciw rozpatrywać. Jeżeli wnioski nie wpływają to ile można czekać                 

i  odkładać temat? Nie podejmując żadnej decyzji blokujemy działanie naszego muzeum. Był 

miesiąc czasu, można było konsultować dziś trzeba podjąć decyzję. Jaki będzie wynik nie 

wiem. Wiem jaki był wynik na komisji. 

Radna pani Wanda MILEWSKA – odniosła się do wypowiedzi radnej pani 

Korzeniewskiej, która mówiła o roli Państwa Krzyżackiego o roli Zakonu. My wszyscy   

odnieśliśmy tu wrażenie, że gdyby nie Zakon Krzyżacki nie było by Działdowa nie byłoby 

nic. Tak nie było do końca, to że Krzyżacy wnieśli tu swój wkład cywilizacyjny szczególnie 

w rozwój administracji trzeba pamiętać że Działdowo od ponad stu lat jest miastem polskim, 

tu zamieszkiwała  ludność polska. Jeżeli odniesiemy się tylko do Państwa Krzyżackiego to 

tak jak pan Burmistrz zauważył istniało ono do pewnego momentu, później istniał Zakon, 

później była sekularyzacja. Ograniczamy się tu  do  pewnego wycinka historii. Zmieniając 

nazwę muzeum podkreśliliśmy, że  Muzeum Pogranicza w Działdowie, to nie oznacza, że nie 

ma tam nic o roli Zakonu. Ta część muzeum została w Ratuszu, natomiast na zamku powstała 

nowa część, tu mówi się obszerniej o tych terenach, nie tylko o roli Zakonu ale również co się 

działo przed i po Zakonie i przez ostatnie sto lat. Uważam, że nazwa ta jest szeroka i zawiera 

wszystkie elementy o których mówiła radna pani Korzeniewska. 

Pan Burmistrz – poinformował, że wg zapewnień pana Dyrektora we wszelkich 

materiałach wizualizacyjnych  będzie napisane  Muzeum Pogranicza  w Działdowie a pod 

spodem Interaktywne Muzeum Państwa Krzyżackiego to będzie takie kompromisowe 

rozwiązanie.  

Pan Patryk KOZŁOWSKI – Dyrektor IMPK -  dostaliście państwo  pismo od pana 

profesora Golona i ja się z tym zgadzam. Nie ma drugiego dna, nie chcemy się sprzeczać czy 

ma być taka nazwa czy inna. Każdy z nas tu obecnych ma pewno swoje zdanie. Zapewniam, 

że nie było to na szybko robione. Te prace trwają już od września odkąd przeszliśmy na część 

gotycką zamku. Zmiana nazwy nie jest jakimś widzimisię moim czy pana Burmistrza czy 

kogoś innego. My musimy zmienić nazwę i zakres, praktycznie już to zrobiliśmy  

przechodząc na muzeum do zamku. Mamy nową wystawę pod nazwą Działdowo ludzi 

dawnego pogranicza i my już zajmujemy się historią Działdowa od pradziejów do dnia 

dzisiejszego. Według statutu, który mamy nie powinniśmy tego robić. My powinniśmy 

ograniczyć się do badania historii Działdowa w okresie  średniowiecza wtedy kiedy było tu 

państwo Zakonu Krzyżackiego. Nam chodzi o to żebyśmy się rozszerzyli, żebyśmy mogli 
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pokazywać zabytki Działdowa z XVII, XVIII wieku, z okresu II Rzeczpospolitej, II wojny 

światowej, tu o to chodzi. Nie ma drugiego dna.  Co do samej nazwy, każdy z państwa ma 

jakiś wypracowany model, chciałby aby to nazywało się tak a nie inaczej. Pani radna 

powiedziała prawdę i nieprawdę, że jest wiele muzeów z nazwą pogranicza, ja spotkałem się 

tylko z jednym. Co ciekawe, co powiedziała pani radna, Muzeum Pogranicza jest tu rzecz 

ciekawa. Zawsze tu  przebiegała  granica to jest dobra nazwa  i my dzięki temu możemy 

przedstawiać całościową historię Działdowa  nie tylko  w okresie Zakonu Krzyżackiego. To 

co ja twierdzę, zawarł w tym temacie profesor Golon. Przy każdym muzeum działa Rada 

Naukowa Muzeum taki jest wymóg statutowy. W naszym przypadku Rada  Muzeum 

Działdowskiego składa się z pięciu osób, w tym trzech profesorów. Dyskutowaliśmy już nad 

tym wielokrotnie jak ma się to muzeum nazywać i w toku tych kilkunastu miesięcy Rada 

wypracowała takie stanowisko i takie przedstawiła państwu radnym. To państwo decydujecie 

jaka nazwa będzie, nikt z zewnątrz nie decyduje. To jest opinia profesora Mirosława Golona, 

który w imieniu Rady Muzeum przedstawił takie stanowisko. 

Radny pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – zwrócił się  z pytaniem do dyrektora IMPK 

czy to prawda, czy to plotka że ingerował w to pan wojewoda aby tę nazwę zmienić?  

Pan Patryk KOZŁOWSKI – Dyrektor IMPK – odpowiedział, że pierwszy raz słyszy 

takie kwestie. Muzeum powołuje Rada, ja jako dyrektor  przedstawiam państwu propozycję     

i tę propozycję motywuję.  

Pan Dyrektor  poinformował, że muzeum działa w dwóch budynkach. Interaktywne 

Muzeum nie  zginie, tak jak mówił pan Burmistrz wystawa dotycząca Państwa Krzyżackiego 

zostanie, my nic nie chcemy zamykać. Jest to tylko zmiana organizacyjna, do której musimy 

się dostosować, nowy budynek, nowe kompetencje, nowy charakter muzeum. 

Radny pan Piotr DEMSKI – zwrócił się z zapytaniem do  dyrektora IMPK, ile mamy 

eksponatów takich typowych dotyczących Zakonu Krzyżackiego? 

Pan Patryk KOZŁOWSKI – Dyrektor IMPK – wyjaśnił, że dlatego zostało powołane 

Interaktywne Muzeum Państwa Krzyżackiego, bo tych eksponatów nie było. I tak naprawdę 

w muzeach nie chodzi o to żeby pokazywać kopie, tylko eksponaty oryginalne. Jeżeli chodzi 

o średniowiecze, to nie ma ich za dużo. Trochę eksponatów, głównie monet zostało 

znalezionych przy remoncie ul. Mławskiej, trochę z wcześniejszych badań na zamku                

i z okolic Rynku naszego miasta. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – cały czas pada tu „Państwo Krzyżackie”, skoro 

mówimy że ma się znaleźć w tym drugim  członie informacja o interaktywności muzeum, nie 

rozumiem dlaczego nie można tego zapisać w tej naszej uchwale i połączyć tego, żeby to 

funkcjonowało oficjalnie. Nie odżegnamy się od historii Zakonu Krzyżackiego na naszym 
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terenie. Słowo interaktywny, Zakon Krzyżacki są to czynniki marketingowe, które się 

sprawdziły. Jak zrezygnujemy z tego, jestem przekonany że przy nazwie muzeum 

proponowanej przez profesora Golona nie będzie magnesem, który przyciągnie  turystów. 

Generalnie może robimy dziś  falstart, że goni nas czas jak to pan zauważył. Nie mamy 

wypracowanej strategii, w której znalazłby się wspólny mianownik który zaspokoiłby 

wspólne  opinie  i zapotrzebowania w tej kwestii.     

Pan Burmistrz - pytanie było dlaczego projekt uchwały jest z nazwę  Pogranicza a nie 

inną pytał pan radny. Dlatego, że taką decyzję podjęła Komisja Oświaty, Kultury. Przed 

posiedzeniem dostaliście państwo projekt z wykropkowanym miejscem na nazwę, były trzy 

propozycje przedstawione. Jeżeli odkładamy decyzję  z poprzedniej sesji na następna sesję        

i prosimy   o przedstawienie  propozycji na piśmie, to traktujmy to poważnie. Jeżeli wpłynęły 

trzy propozycje, to komisja zajmowała się tymi trzema propozycjami. Niepoważne jest to, że 

państwo przedstawiają na sesji  kolejne propozycje. 

Radna pani Wanda MILEWSKA – stwierdziła, że zadowoliły ją zapewnienia pana 

Dyrektora, że część poświęcona Zakonowi Krzyżackiemu pozostaje i będzie istniała. Ta 

nazwa uwidoczni się w nazwie muzeum jako człon dodatkowy. Jako ciekawostkę radna 

podała, że Zakon Krzyżacki istnieje do dziś, przy otwarciu muzeum był nawet Wielki Mistrz 

Zakonu.  

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA  – wyjaśniła, że  nie chodziło jej o to, aby 

spierać się tutaj, że jest to „ziemia działdowska”, „polskość”. Padły tu takie słowa, że nasze 

muzeum ma rozszerzone kompetencje.  Chodziło mi o to aby rozszerzyć również nazwę. Nie 

wykreślać nie wprowadzać potencjalnych turystów  zwiedzających w błąd. Chciałam tylko 

rozszerzyć nazwę. 

Radny pan Stanisław CZECZOT – stwierdził, że podoba mu się nazwa i propozycja 

pana profesora. Myślał jednak, że propozycja przełożenia głosowania na następną sesję, 

inaczej się odbędzie. Że pan Burmistrz  zwoła posiedzenie przeprowadzi taką debatę. My jako 

radni nie jesteśmy w stanie podjąć za społeczeństwo takiej dyskusji, dać się środowiskom 

wypowiedzieć. 

Burmistrz Miasta – nie wszystkie sprawy powinniśmy konsultować sondami. Będąc 

radnymi państwo musicie podjąć decyzję za mieszkańców i w ich imieniu.  

Radny pan Zenon GAJEWSKI – składałem swój wniosek wg mnie dobra nazwa 

Muzeum Ziemi Działdowskiej. Ja mogę nie czuć tego klimatu pogranicza ponieważ jestem 

tzw. elementem napływowym.  Dla mnie nieistotna jest  nazwa tego muzeum tylko zakres 

jego działania. Jeżeli Muzeum o nazwie  Pogranicza zajmie się historią miasta i okolic od 

pradziejów po dzień dzisiejszy to muzeum spełni swoje oczekiwania. Jeżeli będziemy 
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debatować i przedłużać czas , to musimy pamiętać że jednostka kultury jakakolwiek musi 

działać, musi zacząć funkcjonować. Po przyjęciu przez nas uchwały będą obowiązywać jakieś 

procedury, ten czas leci. Uważam, że nazwa Muzeum Historii Ziemi Działdowskiej jest 

dobra. 

Pan radny Dariusz MAĆKOWIAK – zgłosił sugestię, aby dopisać od razu w uchwale, 

tak jak mówił radny pan Kociela Interaktywne Muzeum Państwa Krzyżackiego. Czy to 

będzie Muzeum Pogranicza, czy inne dopisać od razu.  Radny zwrócił się z zapytaniem do 

dyrektora muzeum czy nie można zrobić tylko odpowiednich zmian w statucie? 

Pan Burmistrz – odnosząc się do wypowiedzi radnego zwrócił uwagę, że pan radny 

może złożyć wniosek, aby do tej nazwy coś dodać. Wniosek taki złożyła radna pani 

Korzeniewska, który  będzie przegłosowany za chwilę. 

Radny pan Leszek SOSNÓWKA –  jako osoba niezgłębiająca historii, chciałbym 

prosić o uporządkowanie. Do dzisiaj w nazwie muzeum jest Interaktywne Muzeum Państwa 

Krzyżackiego -  dowiaduję się dziś,  że  takiego państwa nie było. Myślę, że należałoby zająć 

się również tym, by nastąpiła zmiana w tych materiach o których mówił pan Dyrektor,           

o których rozmawialiśmy na Komisji, że  obok nazwy Muzeum Pogranicza  będzie się 

pojawiało Interaktywne Muzeum Zakonu Krzyżackiego. Dlatego chciałbym uściślić czy 

będziemy zmieniać statut, czy będziemy zmieniać nazwę w tym zakresie. Żebyśmy wszyscy 

przestali mówić o Państwie Krzyżackim skoro takiego państwa nie było, a zaczęli mówić        

o Zakonie Krzyżackim.  

Pan Burmistrz – debatujemy nad zmianą nazwy, jeżeli przeszłaby to nazwa brzmiała 

by „Muzeum Pogranicza” w Działdowie. To co będzie dopisane nie wynika z formalnego 

dokumentu jakim jest statut i to będzie można zmienić w każdej chwili. Bo być może za 

cztery lata będzie inna rada przy muzeum i stwierdzi, że można dopisać zupełnie coś innego. 

My zajmujemy się tą statutową nazwą i propozycją  by ona brzmiała „Muzeum Pogranicza           

w Działdowie”.  Poprawna nazwa jest Zakon Krzyżacki – zakon ten miał swoją państwowość. 

Natomiast „zakon” sugeruje, że miał on charakter chrześcijański. 

Radny pan Sławomir PSZENNY – zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

Przewodniczący Rady jeżeli to jest wniosek formalny przejdziemy do głosowania. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – może by pan Pszenny wycofał swój wniosek           

i pan Przewodniczący zadecydowałby o kilka minut przerwy na uporządkowanie tej sprawy. 

Można by oficjalnie złożyć kilka propozycji, jeżeli zamkniemy dyskusję nic już nie zrobimy. 

Zgłaszałem się wcześniej.  

Pan Magdalena  RZĄP - Radca prawny – formalnie próbuję już od kilku minut 

uporządkować ten temat. Może tak jak powiedział pan Burmistrz: jest jeden projekt uchwały, 
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który został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. Ten projekt dzisiaj został włączony do 

obrad poprzez zmianę porządku obrad. Nad tym projektem w tym momencie debatujemy -      

w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego Muzeum 

Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza” w Działdowie oraz nadania 

statutu „Muzeum Pogranicza”  w Działdowie  - ten projekt jest poddawany pod głosowanie. 

Żaden inny. Natomiast macie państwo jako radni możliwość zgłaszania  wniosków 

formalnych, wprowadzających zmianę do tej uchwały. Możecie państwo składać tych 

wniosków tyle ile chcecie. Jeden wniosek na pewno się już pojawił, złożyła go pani radna 

Korzeniewska. Natomiast wniosek, który zgłosił pan radny Pszenny też jest wnioskiem 

formalnym, teraz pytanie który wniosek jest najdalej idący. Przyjmuję, że wniosek pana 

Pszennego jest najdalej idący. Pytanie czy kolejne wnioski po panu Pszennym, też bo one      

w każdym czasie mogą być zgłoszone. W pierwszej kolejności będziemy głosować wniosek 

pana Pszennego, następnie wprowadzone wnioski formalne, tyle ile państwo chcecie jeśli 

chodzi o kwestię zmiany.  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ- Sekretarz Miasta – generalnie zgadzam się z panią 

Mecenas, chociaż rozpisałbym to inaczej.  Faktem jest, że komisja przyjęła projekt z nazwą, 

dwa pozostałe wnioski, które  były kontrkandydatami dla oficjalnego stanowiska Komisji   

mogą być  powtórnie zgłoszone jako wnioski mniejszościowe, o ile zostaną powtórzone, czyli 

mamy trzy. Jeżeli przyjmiemy jak powiedział pan Burmistrz taki  wniosek formalny o nazwę 

jaki zgłosiła pani Korzeniewska - mamy cztery wnioski. Innych wniosków nie mamy. 

Natomiast rzeczywiście   w tej chwili  powinien być procedowany wniosek pana Pszennego.  

Radny pan GOŁĘBIEWSKI – w kontekście tego co mówił pan Sekretarz. Według 

mnie na Komisji Oświaty były przedstawione trzy wnioski odnośnie nazwy. Jeden wniosek 

upadł, dwa były procedowane i przegłosowywane. Zrozumiałem, że my jako Komisja 

Oświaty zaopiniowaliśmy większością, większą ilością głosów jeden z wniosków. 

Wskazaliśmy, że ten wniosek jest najdalej idący. Komisja Oświaty nie jest w pełnym składzie 

rady. Zawnioskowaliśmy  8 do  5, ale rada w tej chwili może się posiłkować naszą opinią ale 

wcale nie musi. 

Pani Magdalena RZĄP – Radca prawny- uchwały nie podejmowaliście państwo,          

a projekt jest pana Burmistrza, w takim kształcie został państwu przedłożony. 

Wprowadziliśmy taki projekt uchwały jak odczytałam, w tym momencie możecie państwo 

składać wnioski o zmianę w projekcie. Jeżeli będą miały one większość wprowadzimy do 

uchwały i będziemy głosować całościowo. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -Burmistrz – zwrócił  się do rady aby postępowała 

zgodnie z obowiązującymi od lat zasadami. Wyjaśnił, że jeżeli na komisji składa projekt 
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wykropkowany i pod opinię komisji dopuszcza wszystkie propozycje złożone w terminie        

i komisja większością głosów opiniuje jedną z nazw, to upoważnia go tego aby tę nazwę 

przedstawić w projekcie uchwały. Mamy jedną propozycję radnej pani Korzeniewskiej, 

wobec tego  przejdźmy do głosowania. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne wniosek formalny pana 

radnego Pszennego   o zamknięcie dyskusji. 

Rada - 14 głosami „za”, przy -  7 głosach „przeciw” przyjęła wniosek. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do 

protokołu). 

Przewodniczący Rady - zwrócił się do radnej pani Aleksandry Korzeniewskiej             

o sprecyzowanie wniosku. 

Radna pani  Aleksandra KORZENIEWSKA – sprecyzowała swój wniosek z nazwą: 

„Interaktywne Muzeum Zakonu  Krzyżackiego i Pogranicza” w Działdowie.  

Pan Dyrektor IMPK – zwracając się do radnych wyjaśnił, że radni głosują nie tylko za 

nową nazwą ale też i nad zmianą statutu. Statut został przygotowany z funkcjonowaniem 

Muzeum Pogranicza, a nie Interaktywnego Muzeum Zakonu Krzyżackiego. Jeżeli radni chcą 

wprowadzać  zmiany, trzeba też zmienić poszczególne paragrafy w statucie. Dyskusja o tym 

była na Komisji. 

Pani Magdalena RZĄP – Radca prawny – poinformowała, że nie można zabraniać 

składania wniosków formalnych, to państwo radni o tym decydują ile tych wniosków będzie. 

Radca prawny - rozumiem ten wniosek tak, że tam gdzie się pojawia   w uchwale Pogranicze   

i w statucie będzie inna zaproponowana nazwa przez radną. Wniosek będzie przegłosowany 

większościowo,  później przegłosujemy całość projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne wniosek radnej pani 

Korzeniewskiej z proponowaną  nazwą: Interaktywne Muzeum Zakonu Krzyżackiego             

i Pogranicza   w Działdowie   wraz  ze zmianami odpowiednio w statucie. 

 Rada 7 głosami „za”, przy 14 głosach „przeciw” odrzuciła wniosek radnej. 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do 

protokołu). 

Pani Magdalena RZĄP- Radca prawny – czy państwo radni mają jeszcze jakieś 

wnioski formalne do  przegłosowania? 

Radny pan Zbigniew KOCIELA –  zwrócił się z zapytaniem do pani mecenas to co 

mówił radny pan Gołębiewski, że podczas prac Komisji my opiniowaliśmy propozycje, które 

były przedstawione. Czy w dniu dzisiejszym będziemy głosować tylko nad propozycją pana 
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profesora Golona czy również będziemy brać również inne zgłoszone  propozycje? One były 

zaopiniowane, ale Komisja nie podjęła decyzji tylko ustosunkowała się do tych propozycji.  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ - Sekretarz Miasta - wyjaśnił, że w swojej 

wypowiedzi wyraźnie podkreślił,  żeby tak się stało, to ktoś kto  zgłaszał  te wnioski jako 

mniejszościowe, musi je powtórzyć w dniu dzisiejszym na sesji, a tak się nie stało. 

Pan Burmistrz – mam wrażenie, że niektórym radnym zależy na tym, żeby była byle 

jaka nazwa tylko nie „pogranicze”. 

Pani Magdalena RZĄP- Radca prawny- dlatego pytałam państwa radnych, czy są 

jeszcze jakieś wnioski. Proszę składać. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z zapytaniem czy są jeszcze jakieś 

wnioski? Wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady poddał projekt 

uchwały  w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego 

Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza   w Działdowie” oraz 

nadania Statutu Muzeum Pogranicza w Działdowie  pod głosowanie imienne. 

Rada - 13 głosami „za”, przy - 5 głosach „przeciw” i 3 - głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę  

Nr V/64/19 

 

w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego 

Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na „Muzeum Pogranicza   w Działdowie” 

oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Ad pkt 32 

 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że materiały związane ze skargą pana Andrzeja 

Najberg na działania Burmistrza Miasta wraz z projektem uchwały zostały przedłożone 

radnym w materiałach sesyjnych. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczącego   Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji  o krótką tematykę sprawy. 

Pan Leszek SOSNÓWKA – Przewodniczący Komisji – przedmiotem skargi jest 

działanie Burmistrza Miasta Działdowo polegające zdaniem skarżącego na niewłaściwe 
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funkcjonowanie komunikacji miejskiej w Działdowie przejawiające się w rozbieżności 

między trasą linii nr 1 a rozkładem jazdy. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja wysłuchała wyjaśnień Zastępcy 

Burmistrza pana Andrzeja Wiśniewskiego, Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej        

i Nadzoru Właścicielskiego pana Wojciecha Fabińskiego. Komisja uznała jednogłośnie skargę 

za bezzasadną. Rozstrzygnięcie zawarto w uzasadnieniu do uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Czy są jakieś 

zapytania? 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – były rozmowy na Komisji odnośnie połączeń 

komunikacyjnych. Czy planowane są jakieś zmiany chodzi tu o dawne Kolgartowo, 

przydałoby się, żeby tam autobus dojeżdżał. Mieszkańcy są jakby na pograniczu Działdowa. 

Pan Burmistrz – oznajmił, że pan radny otrzymał już odpowiedź na posiedzeniu 

Komisji gdy ten problem był poruszony. Jeżeli chce pan ją powtórnie uzyskać proszę złożyć 

interpelację na piśmie. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych aby w projekcie uchwały wstawić 

nazwisko pana Andrzeja Najberg. 

Pani Magdalena RZAP - Radca prawny –zwróciła uwagę,  aby w tytule projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza  dodać „Działdowo”.  

Pan Burmistrz – słyszę, głosy z sali czy wpisanie imienia i nazwiska i upublicznienie 

ich nie jest naruszeniem ustawy o ochronie danych osobowych? W mojej ocenie nie jest. 

Takimi danymi nie jest  imię i nazwisko. Ta skarga od kogoś wpłynęła. Może pani mecenas 

się wypowie. 

Pani Mecenas – stwierdziła, że ma takie samo stanowisko jak pan Burmistrz. Jeżeli 

osoba jest niezadowolona na działania Burmistrza, to macie państwo prawo wiedzieć kto to 

jest. Ten dokument uchwalony dotrze do nadawcy skargi. Powinno być ujawnione imię           

i nazwisko.   

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały 

wraz z autopoprawkami. 

Rada  20 - głosami  „za”  uznała skargę za bezzasadną 

 

Nr V/65/19 

 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta Działdowo 
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 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 33 

Wolne wnioski i informacje  

 

 Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że w tym punkcie można składać 

interpelacje i zapytania na piśmie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że dnia 11 kwietnia br.  na sali konferencyjnej 

odbędzie się szkolenie dla radnych. Profesjonalny Radny, czyli niezbędna wiedza z zakresu 

finansów publicznych. Proponujemy aby w szkoleniu wzięli udział również przewodniczący 

zarządów osiedli. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby szkolenie rozpoczęło się o godzinie 12 -tej. 

Pan Burmistrz – zwrócił się do radnych i przewodniczących zarządów osiedli  

zachęcając do wzięcia udziału w szkoleniu. Szkolenie takie przyda się wszystkim, nie będzie 

to czas stracony. Szkolenie będzie prowadzone przez osoby, które mają bardzo duże 

doświadczenie w pracy z samorządami, z radnymi. Szkolenie będzie opłacone w  całości         

z budżetu przeznaczonego na szkolenie radnych i wielką stratą będzie dla państwa nie 

uczestniczenie w nim. 

Radny pan Andrzej Przybyszewski – poinformował, że chce przekazać trzy księgi do 

muzeum. Są to księgi dotyczące II wojny światowej,  Powstania i Dziedzictwa Narodowego. 

 Radny pan Paweł Świątek – stwierdził, że nazwa Pogranicze już robi dobrą robotę, bo  

zaczęliśmy o tym mówić. Pogranicze to pojęcie, które  zdeterminowało  historię, naszego 

regionu. 

Radny pan Stanisław Czeczot oznajmił, że związku z przeniesieniem dyskusji na 

Komisję i podejmowanie opinii przez Radnych Miasta Działdowo mające na celu 

usprawnienie pracy   na sesjach oraz w trosce o uzyskanie pewnego czasu na zapoznanie się z 

podejmowanymi uchwałami i poznaniu opinii obywateli Miasta Działdowo w celu 

zachowania demokracji. Chce wystosować apel do pana Przewodniczącego Rady i radych 

naszego miasta o powołanie Komisji, której celem będzie praca nad Statutem Gminy-Miasto 

Działdowo. Punktem, który należy zmienić, jest pkt. 5 § 37, pkt.2. Przygotowanie sesji rozdz. 

5 : Tryb pracy Rady Statutu Gminy-Miasto Działdowo z brzmieniem: „Zawiadomienie wraz     

z materiałami dotyczącymi sesji zwyczajnej przesyła się radnym 7 dni  przed sesją”. 

Zasugerował aby w brzmieniu było: „Zawiadomienie wraz z wszelkimi materiałami 
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dotyczącymi sesji zwyczajnej przesyła się na 7 dni roboczych przed posiedzeniem pierwszej 

Komisji. W uzasadnionych wypadkach za zgodą ¾ liczby radnych materiały mogą być 

przekazane w terminie krótszym”. 

 

Ad pkt 34 

Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady V sesji Rady Miasta  /14:10/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący Rady 

R. Biełkowska                                                                                  Romuald Remiszewski 


